
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-12-18, § 7 

 

 Tid: 18 december 2007 kl 16.30 –  17.05 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 december 2007 

  

 

 

Mikael Söderlund Jan Valeskog 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd)  

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Letti Freivalds (s)  

Torhild Lamo (v)  

Mats Lindqvist (mp)  

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m)  

Bo Arkelsten (m)  

Anna Lund (m)  

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Åsa Nilsson Söderström (fp)  

Charlotte Svensson (s)  

Adnan Bozkurt (s)  

Milly Namiro Darlson (s)   

Hampus Rubaszkin (mp) 

 
Personalföreträdare 

 Sonja Mogert, SKTF 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Ted Ell, Lars Jolerus, 

Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Staffan Forsell samt 

borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus 

Thulin från roteln. 

 
 § 7 

Synpunkter på Naturvårdsverkets vägledningsmaterial om förorenade områden. 

Remiss 

Dnr T2007-007-04409 

Protokollsutdrag 

 

Trafikkontoret samt exploateringskontoret hade den 20 november 2007 avgivit 

gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 

tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser trafik- och renhållningsnämnden – enligt 

följande: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorens gemensamma utlåtande 

 som svar på remissen från Naturvårdsverket. 

2. Trafik- och renhållningsnämnden samt exploateringsnämnden överlämnar beslutet 

 för kännedom till Sveriges kommuner och landsting (SKL) samt till 

 Miljödepartementet och Finansdepartementet. 

3. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Ledamoten Torhild Lamo (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C1. 

Ledamoten Mats Lindqvist (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C2. 

 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 

enligt kontorets förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorens gemensamma utlåtande 

 som svar på remissen från Naturvårdsverket. 

2. Trafik- och renhållningsnämnden samt exploateringsnämnden överlämnar beslutet 

 för kännedom till Sveriges kommuner och landsting (SKL) samt till 

 Miljödepartementet och Finansdepartementet. 

3. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Torhild Lamo (v) med hänvisning till sitt 

yrkande i bilaga C1. 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Mats Lindqvist (mp) med hänvisning till sitt 

yrkande i bilaga C2. 

 

 

 
 



  

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

Tillhör § 7, bilaga C1 

 

Trafik- och renhållningsnämnden  

2007-12-18 

 

    Tillhör ärende 7 

 

Synpunkter på Naturvårdsverkets 

vägledningsmaterial om 

förorenade områden 

 

    Torhild Lamo (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Att  i huvudsak bifalla kontorets förslag som svar på remissen, 

 

Att  därutöver anföra följande:  

 

Frågan om att bygga på förorenad mark i storstad är problematiskt Det är bra att 

Naturvårdsverket gjort en omfattande bedömning. Vänsterpartiet vill bevara 

Stockholms grönområden och använda redan hårdgjord mark till bostadsbyggande. I 

många fall innebär detta att bygga på förorenad mark vilket medför stora kostnader för 

marksanering. Införandet av en miljömiljard skulle underlätta saneringsarbetet. Hänsyn 

till människors hälsa är mycket viktig liksom att boendemiljön blir bra. I den bästa av 

städer skulle all förorenad mark saneras och tillgängliggöras.  

 



  

    Tillhör § 7, bilaga C2 

 

    Trafik- och renhållningsnämnden 

    2007-12-18 

 

    Tillhör ärende 7 

 

    Naturvårdsverkets remiss 

 

    Mats Lindqvist (mp) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Att  återremittera ärendet, 

 

samt därutöver anföra följande: 

 

Det är riktigt att naturvårdsverkets vägledningsmaterial om förorenade områden 

behöver ifrågasättas och omarbetas. Men de ifrågasättanden som Exploateringskontoret 

och Trafikkontoret tillsammans tagit fram är långt ifrån empiriskt godtagbara. 

Kontorens modell för hur intag av växter i storstäder fungerar är till exempel baserade 

på antaganden av samma art som man beskyller Naturvårdsverket för. Det finns inga 

bevis för att påförandet av minst 30 cm jord vid exploateringar skulle utgöra ett 

generellt skydd mot föroreningar i marken. Inte heller är skalning och sköljning av 

grönsaker ett fullgott skydd. Om detta fungerar beror helt på vilka föroreningar det 

handlar om, hur pass kemiskt stabila dessa markföroreningar är, vilka växter som odlas 

på platsen och hur dessa i sin tur förvaras och tillagas. 

 

Det är knappast märkligt att de högsta troliga värdena för förorenad mark återfinns i 

storstäder som Stockholm, utifrån de aktiviteter som pågått där under lång tid . Det är 

därför även rimligt att det är just i storstadsområden som man riskerar att hitta 

förorenade områden som kräver särskild omtanke och varsamhet. 

 

Man känner i dag inte till tillräckligt om de olika ämnen som finns lagrade under en 

storstad, hur dessa reagerar med varandra och hur dessa ämnen kan tänkas reagera på 

dagens aktiviteter och tekniker. 

 

Det finns därför anledning till försiktighet. Det är heller inte rimligt att det ska finnas 

olika normer för markarbeten i storstäder respektive arbeten i mindre befolkade 

områden. 

Kontoren bör gärna utreda frågan vidare, men bör då anlita utvidgad erkänd expertis, till 

exempel inom kost, medicin, kemi m m. 

 

 


